



Referat for
RSK-møde den 16.-18. august 2024

Handleplansmøde

Sted: Kastetvej 24 – 9000 Aalborg

Fredag d. 16. august kl. 19:00

Adm. møde + OSR-forum

Lørdag d. 17. august kl. 9.00 – 17.00

1. *Sindsrobøn*



2. *Præsentationsrunde og afbud*

OSR/OSS: Morten – OSR Midtjylland, Simon – OSS Midtjylland, Annette – OSR Syddanmark, Jonas – OSR Nordjylland, Jane – konstitueret OSS SoV

Underudvalg: Kirsten – OU, Jesper – IU-formand, Madalin – IU-næstformand, Thomas H – OR

Admin: Ronni – formand, Thomas B – næstformand, Mia – sekretær, Berit – RD, Frederik – RDS

Andre: Stine, Maria, Jacob, Mike – observatører

Afbud: Carsten – OSR Nordjylland, Jesper – OSR SoV

3. *Oplæsning af koncepter og visioner for service*



4. *Oplæsning af **DÅP** og et medlem deler om den*



5. *Godkendelse af referat og beslutningslog*



6. *Godkendelse af dagsorden*





7. Tilbagemeldinger fra OSR-forum ud fra punkterne

A. Økonomi/donationer, hvordan går det i OSK og ønsker til RSK

Se OSR-rapporter her:

 [Syddanmark](#)

 [Midtjylland](#)

 [Nordjylland](#)

 [SoV](#)

Ønsker til RSK er føjet ind under andre punkter i dagsordenen


B. Tilbagemelding fra områderne

I. Konsensusregel

Midtjylland, SoV, Syddanmark er for, Nordjylland er imod.

Syddanmark er dog lidt i tvivl, om de har sagt ja til 80/20 og ikke 75/25.

Nordjylland mener, det er bedre at arbejde sig frem mod fuld konsensus i tråd med NA's principper. Bekymring for, at det kan blive en 'let' løsning, og spørgsmål om, hvor tit det overhovedet er relevant – er der et behov?

 [RSK's retningslinjer](#), forretningsorden punkt 2F som det ser ud nu :

”RSK-mødet vedtager beslutninger ved konsensus.

Beslutningstagere kan tage tre standpunkter: FOR, IMOD, NEUTRAL. Ved konsensus forstås at ingen er IMOD forslaget”

To områder ønsker, at det skal tages op igen, så det kommer ud i områderne endnu engang.

II. Lydbøger på USB-sticks

Konsensus om at de skal deles ud til områderne, som så deler dem gratis ud (fx via H&I, konventer m.m.). Der er fælles litteraturpriser i hele landet, derfor bør det også være ens i hele landet. Husk at tjekke, om filerne stadig virker, før de gives ud.

Vi har fået lov til at lægge lydbøger på nettet til afspilning (ikke download), vi må gerne tage penge for dem, men WSO kommer til at lægge dem på na.org gratis.

Konsensus om, at de også kommer til at ligge gratis til afspilning på nadanmark.dk



III. Regnskabsmodel

Der er fuld opbakning fra alle områder

Tak for forslag og arbejdet til SoV's kasserer

 [Se forslag til ny regnskabsmodel her](#)

8. Administrationskomitéen orienterer + post

Der kommer en del mails til formand og sekretær om forskellige ting, disse sendes videre til relevante betroede tjenere og besvares.

9. RD/RDS

A. Sommer EDM

 [Se rapport til sommer-EDM her](#)

B. Tilbage melding vedr. tryk af litteratur lokalt

Punktet blev nedstemt næsten uden at blive diskuteret.

Israel vil tage det med til WSC igen og det samme vil vi. I første omgang tager vi det med til EDM og søger opbakning fra andre regioner, gerne hele EDM. Hvis det igen bliver nedstemt, skal der gå en cyklus før det igen kan tages op, da man kun kan tage det samme forslag med to gange i træk.

C. Servicekontor Bruxelles, hvad sker der?

Kontoret lukker af juridiske og tekniske årsager, det er et led i løsningen på at få åbnet et nyt kontor. Der er en plan, og der opfordres til tillid til processen. Kontorets opgaver er givet videre. Der kan pt. være øget ventetid på bestilling af ny litteratur, mønter m.m. da det hele nu vil blive sendt fra USA. Der bliver ikke flere udgifter ifm. litteratur af den grund, da ekstraudgifter (fx told) bliver betalt af WSO. Det understreges at dette er midlertidigt.

10. Kasserer

TAK for service til vores tidligere kasserer – tak, Andy 🙏❤️

A. Regnskab for 2024 indtil nu

(tidligere formand har gjort det færdigt hertil)

 [Kasserapport og overblik](#)

 [Udspecificeret overblik](#)

B. Hvem har ansvar for at udbetale transport/diæter/overnatning til betroede tjenere og andre udgifter ifm. RSK-møder og Servicekonference – samt betale andre udgifter, der skal betales fra hovedkontoen?



Formand RSK og IU-formand står for udbetalinger fra hovedkontoen indtil videre.

Donation til RSK (diæter fra områder og underudvalg) kan denne gang overføres til RSK's konto til RSK-møder.

C. Hvad gør vi ift. budget for 2025?

Vores retningslinjer siger, at underudvalg skal sende deres budget til kasserer senest 1. september (og herefter skal kassereren sende det samlede budget ud hurtigst muligt).

Underudvalgene sender deres budget ud til sekretæren separat. RSK-admin (formand, næstformand og sekretær) laver et budget for administrationskomité.

D. Hvad gør vi ift. årsregnskab for 2024?

Samme model som punkt C med mindre vi er heldige at have en ny kasserer allerede til november.

E. Administratoradgang til bank

Der er pt. kun én person (formanden) som ud over betalinger og godkendelse af betalinger kan oprette nye konti, godkende nye brugere m.m. Der skal være mindst tre helst fire. Forslag om at næstformand, IU-formand og RD får adgang.

Dette er vedtaget.

Forslag om, at det bliver skrevet i retningslinjer, hvor mange, der skal have administratoradgang, og hvilke poster der forventes at have denne adgang.

Formand og sekretær formulerer et forslag til retningslinjer næste møde.

F. Skal vi overveje at føje en 'nødplan i tilfælde af manglende kasserer' til vores retningslinjer?

Nødplanen kan være det, vi allerede har lavet som nødplan til dette møde (punkt B, C og D). Formand og sekretær formulerer et forslag til retningslinjer.

11. Servicekonference

Program er færdigt, og ligger på hjemmeside. Kan ses her:

 [Servicekonference 2024](#)

Billetter til aftensmad lørdag købes senest 25. august.

Der vil kun være 10 billetter i døren.

På sigt vil det måske være en god idé at invitere nogen fra EDM, FD eller andre til vores servicekonferencer.



A. BOKNA og Servicekonference samtidig (SoV)

Der opfordres til selvransagelse ift. at der er lagt to store events samtidig. Det er ikke sket af ond vilje. Der var ikke meldt noget ud om BOKNA og det har ikke været afholdt i mange år, da datoen for servicekonferencen blev vedtaget og BOKNA kunne ikke lægges på andre tidspunkter.

B. Betaling for betroede tjenere, hvad gør områderne?

Syddanmark og SoV OSK betaler for at GSR fra grupper, der ikke har økonomi til det, kan komme afsted. Syddanmark har sat et loft på 700 kr

12. Underudvalg

A. OR

 [Se OR-rapport her](#)

OR opfordrer til at områdernes OI, H&I og helpline deltager på OR's kvartalsmøder. Næste gang d. 9/11 kl. 12 – Dronningensgade 97, 7000 Fredericia.

Der er lavet et udkast til en NA-video af et medlem privat. Der tales om, at sproget skal rettes til, så det bliver NA-sprog, og at der er lidt for tydelige ansigter, som nogle genkender fra et behandlingssted. Der arbejdes videre på denne video. OR-formanden og IU-formanden tager en dialog med den person, der har lavet videoen, og giver vores input videre. Vi skal passe både på NA og de medvirkende i videoen.

I. Helplineudfordringer, orientering og løsning


Der har været mange problemer med helpline, bl.a. med omstilling. Vi har ved en fejl været uden telefonsvarer i nogle uger, men dette er løst. Vi har fået et tilbud fra et selskab på en ny løsning for Helpline, dette blev fremlagt på sidste møde.

 [Se referat fra sidste RSK-møde](#), punkt 14A.

Der er lidt mere arbejde til tovholderne i områderne, og de er med på det.

Det er vedtaget at OR-formanden og helpline-tovholderne går videre med at gå over til den ny løsning.

II. Retningslinjer på nettet

 [OR-retningslinjer](#) er lagt op på nettet under fanen 'Service -> Landsdækkende -> OI -> For vore medlemmer'

Det bliver gjort mere overskueligt at finde på nettet – det er en overgang.



III. *Midtjylland har midlertidigt overtaget H&I-merchandise regnskab.*

Det er et enkeltmedlem, der hidtil har stået for det.

Midtjylland tilbyder at stå for dette permanent.

Vi opfordrer fra RSK til, at de opretter en komité, som er ansvarlig ift. RSK ved at aflægge rapport til OR. Økonomien bliver under Midtjylland.

B. *OU*

 [Se OU-rapport her](#)

Der er pt. tre medlemmer i udvalget (ikke fire, som der står i rapporten).

C. *IU*

 [Se IU-rapport her](#)

Gebyr til MobilePay for nakonvent.dk deles lige nu ud på alle events, men det er meget nemmere, hvis det kommer ind under IU. Det er pt. 35 kr. pr. måned. Dette er vedtaget.

I. *App til godkendelse*

App'en version 1.0 er godkendt. IU arbejder videre på at lancere den på de forskellige app-platforme. Det kommer til at tage omkring et par måneder. App'en vil blive vist på IU's workshop på Servicekonferencen.

13. *Bud på RSK-møder 2025*

A. *25.-27. april*

Nordjylland byder ind

B. *15.-17. august*

C. *14.-16. november*

Midtjylland byder ind

14. *Eventuelt*

A. *Skal vi få trykt nogle flere kladder af 'Livet som Clean' og i så fald hvor mange?*


Forslag om at få trykt 200, dette vedtages.

B. *Anabolske steroider i NA? (SoV)*

Spørgsmål om der er en holdning fra NA til brug af anabolske steroider.

Der er nogle grupper, der har oplevet udfordringer med dette.

Vi forholder os til sygdommen addiction og er ikke stof-specifikke.

 [Se pamfletten NA-grupper og medicin](#)



15. Med ud til områderne

- A. Der mangler en kasserer i RSK – ASAP!
Service-CV sendes til RSK sekretær rsk.sekretaer1@nadanmark.dk senest to måneder før, dvs. hvis man ønsker at stille op til november, skal service-CV sendes senest 15. september.
 [Se RSK's retningslinjer her](#) for at se, hvad posten kræver og indebærer
- B. Spørgsmålet om 75/25 konsensus tages op igen (Fra Punkt 7B)
- C. OR opfordrer til at områdernes OI, H&I og helpline deltager på OR's kvartalsmøder. Næste gang d. 9/11 kl. 12 – Dronningensgade 97, 7000 Fredericia.
- D. Endnu en opfordring fra IU om IKKE at kontakte formanden eller andre medlemmer af udvalget privat.
- E. Der mangler en mødelisteansvarlig, kontakt IU-formand iu.formand@nadanmark.dk
 [Se Retningslinjer IU her](#) for at se, hvad posten kræver og indebærer
- F. Bud på RSK-møde 15.-17. august 2025

16. Næste møde – Tid og Sted

15.-17. november
Slotsgården 5, 8900 Randers

Forbehold for ny adresse, i så fald meldes dette ud snarest, men det bliver i Randers.

Workshop eller NA-møde på næste RSK-møde?

Vi tager til møde klokken 11 i Randers.

17. Runde om mødet



18. Sindsrobøn



  **SERVICE VIRKER**  